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Buiting: ‘Je hoort weleens dat beheerders van 
golfbanen bang zijn dat er te veel beschermde 
soorten op hun terrein komen, waardoor ze 
niks meer zouden mogen. Met zo’n ecologisch 
werkprotocol zijn ze ervan verzekerd dat ze 

altijd handelen volgens de geldende wet- en 
regelgeving en lopen ze geen kans op hoge 
boetes.’ Als voorbeeld noemt hij de aanwezig-
heid van ringslangen. Als een greenkeeper per 
ongeluk een ringslang dood maait, kan dat 

een boete van 25.000 euro betekenen voor de 
golfbaan. ‘Wij stellen een strategie op waarin 
bijvoorbeeld staat dat er pas na 10.00 uur mag 
worden gemaaid, naar de vluchtweg toe, De 
ringslangen zijn dan al opgewarmd en kunnen 
daardoor sneller en in de juiste richting vluch-
ten. Mocht er toch een ringslang in een maaier 
terechtkomen, dan ben je ingedekt dankzij het 
opgestelde protocol.’

Bijzaak
Dat de NGF het opstellen van een ecologisch 
werkprotocol subsidieert, geeft aan dat deze 
organisatie veel belang hecht aan biodiversiteit 
op golfbanen. Inmiddels hebben dertig tot 
veertig banen gebruikgemaakt van deze moge-
lijkheid, weet Buiting. Dit betekent dat zo’n 
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tweehonderd banen dit nog kunnen doen. Er is 
hier dus nog wel een slag te maken. Het eerste 
contact met de NGF was voor Buiting Advies in 
2006 aanleiding om actief te worden op golfba-
nen. ‘In dat jaar werd ik door de NGF gevraagd 
om op het congres een lezing te houden over 
natuurbeheer en ecologie. Ik ben toen ter voor-
bereiding naar Toxandria gegaan om te kijken 
hoe het gesteld was met het daar aanwezige 
bos. Het was de eerste golfbaan die ik ooit heb 
bezocht. Op golfbanen was natuur tot die tijd 
bijzaak, maar na mijn lezing op het congres liep 
het storm’, zo blikt hij terug.

Veelal zijn het de baancommissies die bij 
Buiting Advies aan de bel trekken als zij de 
biodiversiteit op hun baan willen verhogen. 
Om ook daadwerkelijk tot samenwerking te 
komen, vindt Buiting het belangrijk dat het 
praktisch haalbaar en uitvoerbaar moet zijn om 
biodiversiteit de absolute prioriteit te geven. 
‘Uiteraard heeft het zin om op alle golfbanen 

de biodiversiteit te bevorderen, maar op een 
polderbaan met kleigrond kunnen wij veel lasti-
ger iets doen dan op een baan met een schrale 
bodem. Hoe schraler de bodem, hoe meer wij 
kunnen betekenen.’ Een mooi visitekaartje van 
de inspanningen van Buiting Advies is de baan 
van Royal Antwerpen. ‘Die golfbaan is een goed 
voorbeeld van hoe wij het bevorderen van de 
biodiversiteit koppelen aan beeldkwaliteit.’

Altijd planmatig te werk gaan
Tijdens de enorme groei van het aantal golf-
banen in de jaren negentig is in veel gevallen 
geen rekening gehouden met de ontwikke-
ling van biodiversiteit. Er zijn vaak ‘verkeerde’, 
dat wil zeggen exotische bomen geplant. ‘Een 
Amerikaanse eik, bijvoorbeeld, trekt maar 
twaalf verschillende soorten insecten aan. Een 
zomereik weet wel 450 insectensoorten te lok-
ken’, zegt Buiting ter illustratie. ‘Bij de aanleg is 
daar geen rekening mee gehouden, dus moet 
je een beheerplan maken, anders krijg je niet 

wat je wilt bereiken. Je moet de juiste voor-
waarden scheppen, zodat ecosystemen zich 
kunnen ontwikkelen en de natuur haar werk 
kan doen.’ Hij benadrukt dat het belangrijk is 
om altijd planmatig te werk te gaan. ‘Je moet 
een visie opstellen, bijvoorbeeld dat je wilt 
toewerken naar honderd procent inheemse 
boomsoorten.’

Spuitbus
Bij zijn klanten voor wie hij een beheerplan 
heeft gemaakt, gaat Buiting elk jaar langs ‘met 
de spuitbus’. Hij maakt dan een ronde in een 
van de zes werkblokken waarin een golfbaan 
opgedeeld wordt in een beheerplan van 
Buiting Advies. ‘We lopen dan met een heel 
ploegje rond, onder wie de hoofdgreenkeper of 
de assistent-hoofdgreenkeeper en mensen van 
de baancommissie. Ik geef dan aan wat waar 
moet gebeuren en wij bespreken dit in het 
veld. Met mijn spuitbus kan ik markeren welke 
boom moet verdwijnen om bijvoorbeeld meer 
licht en lucht te creëren.’ De rol van greenkee-
pers in dit proces noemt hij cruciaal. Zij zorgen 
immers voor de uitvoering of sturen een derde 
partij aan om het geplande werk te doen.

Enorm potentieel
Een golfbaan is niet alleen een sportterrein, 
maar ook het leefgebied van flora en fauna, 
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met name in overgangsgebieden, zoals de 
oevers van waterpartijen, bij de roughs en bij 
bosgebied. ‘Die vele overgangsgebieden zijn 
het mooie van golfbanen. Daar zit de meeste 
biodiversiteit’, verduidelijkt Buiting. Golfbanen 
kunnen ook belangrijke ecologische verbin-
dingszones zijn tussen stedelijk gebied en 
natuur of liggen zelf midden in de natuur, 
zoals De Rosendaalse, waar de baan integraal 

onderdeel is van Natura 2000-gebied. De door 
Buiting Advies in 2017 ontwikkelde golfbaan-
dataviewer brengt dit allemaal mooi in beeld. 
Buiting heeft een keer uitgerekend dat alle golf-
banen bij elkaar net zo groot zijn als de natuur 
die in beheer is bij het Flevo-landschap. ‘Dat is 
dus een enorm potentieel en een grote verant-
woordelijkheid om mede de biodiversiteit te 
bevorderen en in stand te houden.’ Bovendien 
kan een grote soortenrijkdom naar zijn mening 
een extra en steekhoudend argument zijn voor 
de legitimering van het bestaansrecht van golf-
banen.

Behalve aan biodiversiteit hecht Buiting ook 
veel belang aan het esthetische aspect, oftewel 
de beeldkwaliteit van een golfbaan, net als veel 
baancommissies. Dit gaat over het algemeen 
goed samen, maar een enkele keer kan het een 
beetje botsen. ‘Heischrale graslanden zorgen 
voor meer biodiversiteit dan mooie paars bloei-
ende heideplanten, die toch vaak de voorkeur 
genieten van de baancommissie. Ik probeer ze 

uiteraard wel op andere gedachten te brengen.’ 
Het is tekenend voor zijn motivatie en inzet 
voor een biodiverse leefomgeving, want golfba-
nen vormen uiteindelijk maar een klein gedeel-
te van de werkgebieden waarin Buiting Advies 
actief is. Het streven is echter overal hetzelfde: 
biodiversiteit op één. De directeur raakt er niet 
over uitgepraat en geniet ook van het resultaat 
van zijn werk. ‘Het lijkt natuur, maar het is alle-
maal bedacht. Als je meer biodiversiteit wilt, 
moet je namelijk planmatig te werk gaan.’
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